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Sendt: 4. marts 2021 14:48 
Til: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 
Emne: SV: Parkhøj børnehave 

Kære XXXXXXXXXX

Tak for din henvendelse omkring Parkhøj Børnehave. Det er en uheldig og vanskelig situation, 
institutionen befinder sig i. Jeg kan godt forstå, at situationen skaber frustration.  

Situationen er den, at der lige nu ikke er en gyldig tilladelse til at drive institution i Parkhøjs nuværende 
lokaler, fordi institutionen først har mistet sit udeareal og siden fået afslag hos Teknik- og 
Miljøforvaltningen om en dispensation fra reglerne om udearealer for daginstitutioner.  

Kravene til daginstitutionernes fysiske indretning, herunder udearealer, skal sikre gode vilkår for 
børnenes og personalets hverdag og trivsel. Det er Teknik- og Miljøforvaltningens opgave at sikre, at 
vores dagtilbud lever op til disse myndighedskrav, eller at der er et godt grundlag for at dispensere fra 
dem. Afgørelsen om dispensation hører derfor under Teknik- og Miljøudvalgets ressortområde. 

Jeg ved, at institutionens bestyrelse den 3. marts har holdt møde med forvaltningen, og at der er 
opnået enighed om at lave en 2-årig forsøgsperiode, hvor Parkhøj forsætter som ren 
udflytter/busbørnehave med opsamling i de nuværende lokaler, såfremt Teknik- og Miljøforvaltningen 
giver tilladelse til den brug af lokalerne. Jeg håber, at det falder på plads, og at det bliver en god 
løsning.  

Venlig hilsen 

Jesper Christensen 
Børne- og ungdomsborgmester 
_____________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 

Københavns Rådhus 
1599 København V 
Telefon  +45 33 66 20 00 
E-mail: borgmester@buf.kk.dk
www.kk.dk

Fra: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Sendt: 18. februar 2021 20:13 
Til: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk> 
Emne: Parkhøj børnehave 

Kære Jesper 

Jeg skriver til dig, i håb om du kan give mig en afklaring og evt hjælpe mig. Jeg har en glad og 
tilfreds dreng på 5 år, som i 2 år har gået i Parkhøj børnehave i Brønshøj og nu ser det ud som om 
BUF besluttet at sammenlægge den med en anden. Grunden til at de vil lukke børnehaven, er 
fordi den ikke har en legeplads tilknyttet. Børnehaven har dog tilknyttet 2 små busser, således af 
mange af børnene enten kan komme i deres skovhus eller på tur et andet sted i naturen. De børn 
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som ikke er med i busserne bruger legepladserne i nærområdet og kommer ud i mange timer om 
dagen. 
Personalet i parkhøj har formodet at skabe nok Brønshøjs bedste og velfungerende børnehave, på 
trods af de ingen legeplads har. Der er intet udskiftning af personalet, hvilket giver børnene en 
rigtig god tilknytning til personalet. Hvis man ser på en børnehave som Rødkilde, hvor der er stor 
udskiftning, er det da helt fantastisk at man har et sted, hvor personalet har lyst til at blive. 
Børnene kommer ud hver dag og oplever lokal området. Flere gange har vores dreng fortalt og vist 
os, ting i området som vi ikke vidste. Det er da helt fantastisk at tænke på, at alle de legepladser 
rundt omkring i Brønshøj bliver brugt og børnene lærer en masse omkring området de bor i. 
Børnehaven har som en af de eneste i området en plet fri tilstandsrapport - hvordan kan man 
tillade sig at lukke sådan en institution? 
Jeg er som forældre meget målløs over i som politikker kan lukke noget så velfungerende. Lige pt 
er der så meget fokus på Hvorerdevokse og minimumsnormeringer, hvorfor så lukke noget som 
ret faktisk fungere til perfektion og som netop kan finde hænder til alle børn? 

Jeg håber af hele mit moderhjerte at du vil høre mit opråb og genoverveje situationen. 
Vi har brug for Parkhøj børnehave! 

Med venlig hilsen 

XXXXXXXXXXXXXXX
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Fra: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk> 
Sendt: 4. marts 2021 15:01 
Til: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Emne: SV: Vedrørende Parkhøj børnehave 

Kære XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX

Tak for jeres henvendelse omkring Parkhøj Børnehave. Det er en uheldig og vanskelig situation, 
institutionen befinder sig i. Jeg kan godt forstå, at situationen skaber frustration.  

Situationen er den, at der lige nu ikke er en gyldig tilladelse til at drive institution i Parkhøjs nuværende 
lokaler, fordi institutionen først har mistet sit udeareal og siden fået afslag hos Teknik- og 
Miljøforvaltningen om en dispensation fra reglerne om udearealer for daginstitutioner.  

Kravene til daginstitutionernes fysiske indretning, herunder udearealer, skal sikre gode vilkår for 
børnenes og personalets hverdag og trivsel. Det er Teknik- og Miljøforvaltningens opgave at sikre, at 
vores dagtilbud lever op til disse myndighedskrav, eller at der er et godt grundlag for at dispensere fra 
dem. Afgørelsen om dispensation hører derfor under Teknik- og Miljøudvalgets ressortområde. 

Jeg ved, at institutionens bestyrelse den 3. marts har holdt møde med forvaltningen, og at der er 
opnået enighed om at lave en 2-årig forsøgsperiode, hvor Parkhøj forsætter som ren 
udflytter/busbørnehave med opsamling i de nuværende lokaler, såfremt Teknik- og Miljøforvaltningen 
giver tilladelse til den brug af lokalerne. Jeg håber, at det falder på plads, og at det bliver en god 
løsning.  

Venlig hilsen 

Jesper Christensen 
Børne- og ungdomsborgmester 
_____________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 

Københavns Rådhus 
1599 København V 
Telefon  +45 33 66 20 00 
E-mail: borgmester@buf.kk.dk
www.kk.dk

Fra: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Sendt: 18. februar 2021 10:09 
Til: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk> 
Emne: Vedrørende Parkhøj børnehave 

Mit navn er XXXXXXXXXXX Jeg henvender mig, da jeg ønsker at gøre opmærksom på en yderst 
uhensigtsmæssig afgørelse som er truffet i Teknik- og miljøforvaltningen. En afgørelse som har store 
konsekvenser for en stor gruppe af børn, forældre og personale i en fantastisk børnehave i Brønshøj. 

Jeg håber, at du vil tage dig tid til at læse den vedhæftede skrivelse. 

Mvh. XXXXXXXXXXXXXXXXXX
 Tlf. XXXXXXXXX 
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D. 18-02-2021

Bevar Parkhøj Børnehave 

Mit navn er XXXXXXXXXXX. Jeg henvender, da min kæreste og jeg ønsker at gøre opmærksom på 
en yderst uhensigtsmæssig afgørelse, som er truffet i Teknik- og miljøforvaltningen vedrørende 
børnehaven Parkhøj i Brønshøj, og da vi håber at du vil se nærmere på denne sag.  

D. 6. januar 2021 valgte man i Teknik- og miljøforvaltningen at give afslag på bibeholdelsen af
børnehaven, da denne ikke har et udendørs opholdsareal. Man har fra børnehavens side forsøgt at
søge dispensation fra denne regel, da børnehaven har to turbusser til rådighed, som dagligt
benyttes til udflugter til institutionens skovhus i Ølsted og til en række andre udvalgte
destinationer, men har fået afslag på denne ansøgning. Vi stiller os som forældre uforstående over
for denne afgørelse og ønsker med denne skrivelse at gøre opmærksom på det uhensigtsmæssige i
at lukke en yderst velfungerende institution.

Parkhøj børnehave er en 89 år gammel, velrenommeret, selvejende institution beliggende i 
Brønshøj. Børnehaven fik d. 1. oktober 2016 desværre inddraget deres legeplads, da grunden blev 
solgt. I forbindelse hermed overtog Parkhøj børn og personale fra børnehaven ”Skovtroldene”, 
herunder også to busser med plads til 12 børn og 3 voksne i hver, og man skabte en ”ny” og samlet 
børnehave med et nyt og gennemtænkt koncept, som har fungeret upåklageligt indtil nu.  

Børnehaven har adresse på Næsbyholmvej 14B, hvor børnene hver dag afleveres. Selve 
børnehaven har et værksted til diverse kreative aktiviteter, gode rum med plads til leg, yoga, 
rytmik m.m., køkken, garderobe og toiletter. Børnene opdeles dagligt i mindre grupper: 
Udegruppen tager med de to busser på tur, og hjemmegruppen som tager på tur i nærområdet. Én 
gang om ugen har personalet planlægningsmøde, hvor turgrupperne sammensættes med 
udgangspunkt i pædagogiske overvejelser i forhold til sociale kompetencer, alder, legerelationer, 
læringsfokus mv. 

Børnehaven arbejder ligesom andre institutioner ud fra kommunens mål og pejlemærker og den 
har udelukkende gode tilsynsrapporter, som beskriver arbejdet med disse. Børnehaven har 
generelt stor forældreopbakning og er præget af en børnegruppe som trives. Børnehaven er 
desuden i forskningsprojektet, ”Kom med Ud” udarbejdet af Center for Børn og Natur, udnævnt 
som ”Fyrtårn” pga.  personalets særlige evne til at inddrage naturen som læringsrum. Parkhøj er 
således udvalgt (blandt 2146 institutioner fra hele Danmark) som værende en institution der skal 
inspirere andre børnehaver og understøtte, at flere børn kommer ud i naturen i hverdagen. I dette 
projekt fremgår det også, at børnehaven ikke har en legeplads, men at man her alligevel i høj grad 
formår at inddrage naturen og at skabe et beundringsværdigt miljø, hvor børnene har de bedst 
mulige betingelser for at lære og udvikle sig1.  

Som forældre til en datter på 4 år i Parkhøj (XXXXXX) er vi dybt rystede over afgørelsen. Det er hele 
forældregruppen i Parkhøj. Vi anser Parkhøj som en fantastisk børnehave, som giver vores barn de 
bedste forudsætninger for trivsel og udvikling. Vi har, som mange andre forældre i Parkhøj, 

1 https://centerforboernognatur.dk/projekter/kom-med-ud/fyrtaarnsinstitutioner/parkhoej 
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D. 18-02-2021

tidligere haft vores datter i en stor institution, men måtte flytte hende pga. de vilkår vi her mødte. 
Vores datter var i mistrivsel og vi afleverede hende hver dag med en knugende fornemmelse i 
maven. Hun udviklede sig ikke nok motorisk, hun havde det svært socialt og hun var på trods af et 
kæmpe udeareal ikke på legeplads i de 6 måneder, hun gik der. Det var en helt igennem 
forfærdelig oplevelse, som vi mange gange har tænkt tilbage på, når vi igen og igen er blevet 
præsenteret for lignende oplevelser - via dokumentarer, artikler, personlige beretninger mv.  

Parkhøj blev vores datters redning. Vi har fra første øjeblik elsket børnehaven og vi er blevet mødt 
af en fagligt og socialt kompetent personalegruppe, som brænder for deres arbejde. Vores datter 
trives og udvikler sig. Det er en fornøjelse at hente hende hver dag, og at høre om alle hendes nye 
oplevelser. Børnene kommer ud hver dag og har et rigt og lærende udeliv, som er fuldt ud på 
højde med det udeliv, de kunne have haft på egen legeplads. Vi mener tilmed, at man kan 
argumentere for, at de mange ture ud i naturen og udflugterne til forskellige legepladser i langt 
højere grad understøtter børnenes fysiske, sociale og faglige udvikling og dermed deres psykiske 
og fysiske sundhed. De præsenteres ugentligt for flere forskellige læringsrum, og ikke bare den 
samme legeplads, og de guides, støttes, undervises og udfordres af dygtige og kompetente 
pædagoger, som altid har pædagogiske overvejelser bag deres handlen. 

Udover et rigt udeliv bidrager aktiviteterne i børnehavens lokaler også til børnenes udvikling, da 
de her deltager i samling, yoga, rytmik, lege og alverdens kreative sysler på deres værksted. I vores 
datters tidligere institution havde de intet værksted, ingen materialer og intet overskud til at være 
kreative med børnene. Til vores datters store glæde er det anderledes i Parkhøj og vi ser dagligt 
hendes kreativitet blomstre! 

Det er vores indtryk, at alle forældre i Parkhøj er yderst tilfredse med institutionen, og 
dispensationsansøgningen fra Parkhøjs bestyrelse i 2019 blev derfor også bakket op af 
forældregruppen via et brev, som beskrev Parkhøjs velfungerende rammer. Det blev heri udtrykt 
at den manglende legeplads ikke er et problem, da børnene i Parkhøj dagligt kommer ud til 
legepladser eller grønne områder. Børnene lærer at være i naturen, lærer at færdes i trafikken og 
de lærer deres nærområde at kende. Herudover blev der særligt lagt fokus på børnehavens 
fleksibilitet, personalets kompetencer, det gode samarbejde med personalet, børnehavens gode 
økonomi, det gode arbejdsmiljø og lave sygefravær og børnehavens størrelse, som fordrer 
tryghed. 

Vi vil i vores skrivelse igen særligt fremhæve det pædagogiske personale, som har formået at 
skabe en børnehave, som vi mener understøtter vores datter og de resterende børns udvikling på 
den bedst mulige måde. De har fuldstændig styr på det pædagogiske indhold i hverdagen, og de 
bidrager hver især til en bred faglig pallette, som gør at Parkhøj i høj grad lever op til de krav, som 
en institution skal i forhold til at bidrage positivt til børnenes læring og trivsel. Derudover vil vi 
gerne fremhæve det gode samarbejde vi oplever i Parkhøj. Vi har et fantastisk samarbejde med 
personalet omkring vores datter og de lytter altid til vores indtryk og bekymringer og tager højde 
for disse i det daglige. Personalegruppen er meget stabil og der er stort set aldrig sygefravær eller 
udskiftninger. Dette bidrager sammen med børnehavens størrelse til et trygt og overskueligt miljø, 
som igen danner de bedste rammer for vores børns udvikling og trivsel. 
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Som beskrevet anser vi således Parkhøj som en velfungerende børnehave med høj pædagogisk 
kvalitet, hvor både børn og personale trives. Fjernelsen af legepladsen har dermed ikke betydet en 
ringere børnehave, da personalet har formået skabe nye og unikke muligheder til at understøtte 
arbejdet med de pædagogiske mål og pejlemærker. Det at børnehaven har egne busser giver en 
unik frihed i forhold til at tilpasse dagens tur til børnegruppen og årstiden, og børnene får, helt i 
tråd med regeringens målsætninger og ønsker, mulighed for at opnå en større forståelse og 
kærlighed til den natur der omgiver os. Dette mærker vi som forældre hos vores datter. Vi bor i 
lejlighed, men vi henter hver dag en pige fra børnehave, som er helt smurt ind i mudder og som er 
rig på oplevelser fra naturen. Oplevelser som hun med glæde deler med os! 

Vi ønsker derfor med denne skrivelse at gøre opmærksom på vigtigheden af at bevare en 
institution som Parkhøj. Parkhøj er markeret som et Fyrtårn blandt danske institutioner - en 
inspirationskilde, og at lukke denne pga. en manglende legeplads (som endda blev inddraget) vil 
både være selvmodsigende og en katastrofe. Det vil være et stort tab for de børn, som nu går i 
Parkhøj, men også for alle de børn som er skrevet op og som fratages muligheden for at blive en 
del af denne og de inspirerende læringsmiljøer der her findes. 

Afslutningsvis skal det siges, at vi stiller os aldeles uforstående overfor, hvor man ikke ønsker at 
bevare en velfungerende børnehave, som på alle parametre fungerer! Vi synes, at dette i høj grad 
taler imod regeringens og politikkernes påståede ønske om at fokusere mere på små børns 
udvikling og trivsel. Som beskrevet på din hjemmeside (https://jesperchristensen.kk.dk/) er de 
første år de mest afgørende for et barns udvikling, og du understreger at det er dit/jeres ønske at 
skabe daginstitutioner, som er præget af ”høj pædagogisk kvalitet”. Hvorfor så insistere på at 
nedlægge en af de institutioner, som i forvejen leverer det I efterspørger?  

Vi har, som beskrevet, selv oplevet at have vores barn i en stor og IKKE velfungerende institution 
og mærket den skade det forvoldte vores datter. Vi har fuldt med i mediernes beskrivelser af 
forholdene i de danske daginstitutioner og vi har undervejs prist os lykkelige for, at vi trods alt 
havde fundet Parkhøj. Nu står vores datter til at miste sin elskede børnehave. Og for hvad? En for 
kommunen økonomisk minimal besparelse, som på sigt vil have konsekvenser for ikke bare vores 
datter, men for en række af andre børn, som kunne have fået en tryg og god start på deres 
børneliv? Vi føler os i høj grad fanget i, hvad der synes at være en beslutning truffet ud fra et 
ønske om besparelse. Desværre med konsekvenser for vores for datter og for hendes venner i 
børnehaven, for kommende børn i Parkhøj og for det fantastiske personale, som i så mange år har 
drevet en institution præget af høj pædagogisk kvalitet.  

Vi håber, som nævnt indledningsvis, at vi med denne skrivelse kan få dig til at se nærmere på 
sagen og at afgørelsen vedrørende Parkhøjs fremtid genovervejes.  

Hilsen XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX

Tlf. XXXXXXXXXXXXX / XXXXXXXXXXX
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Svar om fremtiden for Parkhøj til Brønshøj Husum Avis 

Børne-og ungdomsborgmester Jesper Christensen (S) siger: 

”Det er en uheldig og vanskelig situation, børnehaven befinder sig i. Jeg kan godt forstå, at det skaber 

frustration. Lige nu er der ikke en gyldig tilladelse til at drive institution i Parkhøjs nuværende lokaler, fordi 

institutionen først har mistet sit udeareal og siden fået afslag hos Teknik- og Miljøforvaltningen om en 

dispensation fra reglerne om udearealer for daginstitutioner.”  

”Kravene til daginstitutionernes fysiske indretning, herunder udearealer, skal sikre gode vilkår for børnenes 

og personalets hverdag og trivsel. Det er godt, at vi har ambitioner på det område. Det er Teknik- og 

Miljøforvaltningens opgave at sikre, at vi lever op til disse krav. Det er meget ærgerligt for Parkhøj, men jeg 

har forståelse for, at man hos Teknik- og Miljøforvaltningen generelt er varsomme med at give 

dispensationer. Det kan risikere at skabe en uheldig glidebane, som i sidste ende ikke er til gavn for de 

københavnske børn.” 

”Forvaltningen har onsdag holdt et møde med forældrebestyrelsen i Parkhøj om mulighederne for 

institutionen. Her blev man enige om at lave en 2-årig forsøgsperiode, hvor Parkhøj forsætter som ren 

udflytter/busbørnehave med opsamling i de nuværende lokaler, såfremt Teknik- og Miljøforvaltningen 

giver tilladelse til den brug af lokalerne. Jeg håber, at det falder på plads, og at det bliver en god løsning.” 

Spørgsmål fra Brønshøj Husum Avis: 

Det giver selvfølgelig mening at ikke lave børnehaver uden legepladser, men når nu der føres pædagogisk 

tilsyn, som også kan gøres uanmeldt, giver det så ikke bedre mening at stole på sit tilsyn, som kan reagerer 

hvis turene ud i naturen ikke længere fungerer sådan som de gør nu, hvor de får ros? 

”Tilsynet kommer typisk nogle få gange i løbet af et år, hvor de primært har fokus på pædagogikken. 

Tilsynet har ikke ressourcer til i praksis at give sikkerhed for, at en institution uden udeareal dagligt sørger 

for at komme på ture ud af huset.” 
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